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 محسن چاوشــی خواننده خرمشهری موسیقی 
پاپ کشورمان با انتشار متنی سرگشاده در فضای 
مجازی ضمن اشــاره به بحران آب در خوزستان 
نســبت به سوءاســتفاده جدایی طلبان و دشمنان 
هشــدار داد.آب قرارِ زندگی بود، نه بهانه مرگ و 
جدایی… باور کردنی نیست که در نتیجه چندین 
سال سیاست های نادرست و غلط، نخل هایی که 
گلوله های صدّام نتوانست خم به ابرویشان بیاورد، سوختند و افتادند.باید بازگردیم 
و ببینیم که چگونه این همه تصمیم اشتباه کنار هم قرار می گیرند تا بر لب خشک 
کارون ترک بنشیند. مگر این سرزمین بدون تک تک اقوامش، بدون ترُک، کرد، لر، 
عرب و… معنا و هویت دارد!؟ سر باز کردن دوباره زخمی که بر سینه سرزمین و 
زادگاهم، بر قلب خوزستان نشسته است باعث شد که جای جای ایران بیشتر از 
گذشته با این رنج و اندوه همراه شوند.برای من شنیدن صدای حمایت ترُک و لر و 
فارس از خوزستانِ لب تشنه مرهمی بود بر زخمی که به جان داریم. هرچند همیشه 
هراسم از این بوده که به خاطر جهل، ظلم و اشتباهات عده قلیلی، جدایی طلبان 
و دشمنان این آب و خاک، از آب گل آلود ماهی بگیرند و ایران را به سمت تجزیه 
ببرند. باور دارم که توده مردم و همه اقلیت ها دشمن این جدایی هستند. همان هایی 
که ۸ سال دست در دست هم، نگذاشتند یک وجب از این خاک کم شود، بعد از 
این هم نخواهند گذاشت که کسی از ایشان سوءاستفاده کند.تبدیل کردن ندای لب 
تشنه های عدالت جو به نجوای فاسد جدایی طلبی، جز ظلم بیشتر به این مردم و این 
سرزمین نیست. باور قلبی من این است که توده مردم ایران، جز مهر و دوستی و 
اتحاد، کلامی ندارند و جز عدالت، آزادی و آبادانی، سودایی را در سر نمی پرورند. 
ما دست در دست هم سرود ایران می خوانیم، برای مظلومیت خوزستان، سیستان و 
دیگر نقاط این سرزمین گریه می کنیم و فریاد سر می دهیم اما نمی گذاریم که حتی 
یک نفر از این آواز ما رؤیای تکه پاره شــدن ایران را در سر بپروراند.اگر مسئولِ 
دلسوزی هست که صدای ما را بشنود، از او می خواهم که به داد خوزستان برسد. 
لطفاً نگذارید زخمی بیش از این بر تن این سرزمین بنشیند. ما نیازمند تصمیمات 

درست، عاقلانه و فوری هستیم و از وعده، رنج و فراموش شدن ها خسته ایم.

در واکنش به بحران آب خوزستان

اجازهتجزیهایرانرانمیدهیم
محسن چاوشی 

طرح: یاسر دلفان- روزنامه اقتصاد سرآمد

در حال حاضر دبی رودخانه کرخه در مقطع دشــت آزادگان ۷۵ مترمکعب 
بر ثانیه است و روزانه حدود ۹ میلیون مترمکعب آب وارد تالاب هورالعظیم 

می شود. 
به گزارش اقتصادســرآمد، با کاهش ۵0 درصدی آورد آب حــوزه کرخه که منبع اصلی 
تأمین کننده بخشی از تالاب هورالعظیم به شــمار می رود، مشکلاتی برای ساکنان منطقه 
ازجمله گاومیش داران پیش آمده و نگرانی برای تلف شدن ماهیان و دیگر موجودات زنده 
تالاب بالا گرفته بود.فرماندار دشت آزادگان آخرین وضعیت تالاب هورالعظیم در حوزه 
دشت آزادگان پس از رهاسازی آب را تشریح کرد و گفت: در پی رسیدن دِبی رودخانه 

کرخه به کمترین میزان، 1۷ روستا با حدود ۷ هزار نفر دچار تنش آبی شدند.
وی افزود: در حال حاضر با اقدامات انجام شده، مشکل تأمین آب شرب روستا ها به جز 

دو روستا که باید شبکه داخلی آبرسانی آنها اصلاح شود، رفع شده است.
»سیلاوی« با اشــاره به افزایش دبی رودخانه کرخه ادامه داد: تأسیسات آبرسانی پس از 

اوُِرهال، کاملًا آماده شده اند و برخی تانکر های آبرسانی نیز مورد نیاز نیستند.
فرماندار دشت آزادگان خاطر نشــان کرد: در حال حاضر دبی رودخانه کرخه در مقطع 
دشت آزادگان ۷۵ مترمکعب بر ثانیه است و روزانه حدود ۹ میلیون مترمکعب آب وارد 

تالاب هورالعظیم می شود. با ادامه این روند، قطعاً میزان آبگیری تالاب بهتر می شود.
وی افزود: با رهاسازی آب و افزایش دبی رودخانه کرخه، مشکل تأمین آب احشام نیز رفع 
شده است.  فرماندار دشت آزادگان گفت: در پی این تنش آبی، تاکنون موردی از گزارش 

بیماری های مربوط به آب نداشته ایم.
شلتوک ها آب را می بلعند

اما معاون امور آب و آبفای وزارت نیرو  گفت: در وسط راه، کشت های غیر قانونی صورت 
گرفته و متأسفانه این کشت های غیرقانونی با پمپ های غیرقانونی، آب برداشت می کنند 
و آب کمتری از این آب ـ از همین 1۷0 متر بر ثانیه ـ می ماند و بیشتر از چیزی حدود 2۵ تا 

26 متر بر ثانیه آب به هورالعظیم نمی رسد.
»قاسم تقی زاده خامسی«، معاون امور آب و آبفای وزارت نیرو  گفت: این خروجی کرخه 

از اینجا به فاصله 300 کیلومتر عبور خواهد کرد تا به هورالعظیم برسد.
وی افزود: الآن حدود 1۷0 متر بر ثانیه آب خارج می شود و در مسیر برای کشاورزان و آب 

شرب است و نهایتاً به هورالعظیم سرازیر خواهد شد.
 استاندار خوزستان نیز با اشاره به رهاسازی آب در خوزســتان در چند روز اخیر گفت: 

مجدداً برخی در یکی دو روز اخیر شــلتوک کشــت کردند که باعث وارد نشدن آب به 
هورالعظیم و یا وارد شدن زهاب به تالاب و رودخانه ها می شود که مشکل ساز است.

»قاسم سلیمانی دشتکی« اظهار کرد : با وجود کشت شلتوک ما مشکل داریم. زهاب های این 
کشت وارد رودخانه کارون می شود که آبادان و خرمشهر را دچار مشکل می کند. تقاضا 
این است که حداقل هشت دستگاه آب شیرین کن خریداری شود تا بتوانیم آب را تصفیه 

کنیم و در آب شرب مشکل ایجاد نشود.
سلیمانی دشــتکی در خصوص اعتبارت تخصیص یافته به اســتان خوزستان افزود: ۵0 
درصد اعتبار مصوب برای خوزستان ابلاغ شده است و تقاضا می کنم که ۵0 درصد بقیه نیز 

ابلاغ شود تا بتوانیم تنش آبی را کمتر و خسارات را پرداخت کنیم.
وی در خصوص مدیریت رهاســازی آب، گفت: پیشنهاد این است که مدیریت به عهده 
وزارت نیرو و با هماهنگی ستاد مدیریت بحران، شورای کشاورزی و شورای تأمین استان 
خوزستان باشد. همچنین تقاضا می شود که کمیته ای متشــکل از نمایندگان کشاورزان، 
دامداران، پرورش دهندگان مرغ و ماهی، نمایندگانی از آبفا، جهاد کشاورزی و آب و برق 

تشکیل شود و بخش غیردولتی را نیز مقداری در این امر دخیل کنیم.
استاندار خوزستان افزود: امسال کشاورزان به شدت صدمه دیده اند. تقاضا می کنم و اگر 
امکان دارد تسهیلات کشاورزان، دامداران و پرورش دهندگان ماهی یک سال تمدید شود.

صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت 
با ســرمایه 1000 میلیارد تومانی رونمایی و 

راه اندازی شد.
به گزارش اقتصادسرآمد، در مراســمی با حضور محمد 
مخبر، رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام،مدیران عامل بنیاد 
برکت و گروه اقتصادی تدبیر و جمعی از مدیران بانک ها، 
بزرگترین صندوق قرض الحسنه کشور و اولین صندوق 
ویژه اشتغال رســما آغاز به کار کرد.رئیس ستاد اجرایی 
فرمان امام در این مراســم ضمن تبریک ایام عید ســعید 
غدیر و قربان و توجه به خط مشی امیرالمؤمنین در دوران 
امامت شان و توجه و تأکید به موضوع رسیدگی به محرومان 
و مستضعفان،گفت: سیاست اصلی ستاد اجرایی فرمان امام 
، محرومیت زدایی و ایجاد پیشرفت درمناطق کم برخوردار 
کشور با اســتفاده از توان بیکران مردم و به میدان آوردن 
ظرفیت های بالقوه و باورنکردنی آنان برای حل مشکلات 

بوده است.
مخبر با اشاره به تلاش ستاد از دو سال پیش برای راه اندازی 
این صندوق افزود: هدف ما از ایجاد این صندوق ، تسهیل 
مســیر اجرای طرح های اشتغالزایی توســط خودم مردم 
است که در گام نخست، این طرح ها از طریق بنیاد برکت 

شناسایی و به اجرا درخواهند آمد. 
ما از دو سال پیش برای دریافت مجوزهای قانونی از بانک 
مرکزی اقدام کردیم و نهایتا امروز پس از صدور مجوز از 
بانک مرکزی و شورای پول و اعتبار این صندوق فعالیت 
خود را آغاز می کند.وی افزود: این صندوق با سرمایه 3۵0 
میلیارد تومان شــروع به کار می کند و این سرمایه تا پایان 
امسال به 1000 میلیارد تومان و در کمتر از ۵ سال به 10هزار 
میلیارد تومان افزایش خواهــد یافت.مخبر عنوان کرد: در 
گام نخســت از طریق امضای تفاهمنامه بین این صندوق 
و بنیاد برکت، پرداخت تســهیلات برای اجرای 1۵ هزار 
طرح اشــتغالزایی در مناطق محروم و روســتایی و ایجاد 
4۵ هزار شغل با سرمایه 2۵0 میلیارد تومان آغاز می شود و 

درواقع بخشی از 300 هزار شغلی که درسال توسط ستاد 
اجرایی فرمان امام ایجاد میشود ، ازاین محل مورد حمایت 
و پشتیبانی قرار خواهند گرفت و در ادامه خواهیم توانست 
با کمک این صندوق و استقبال از طرح های خلاقانه مردمی 
به عددهای بسیار بالاتری نظیر ۵00 هزار شغل در سال نیز 
برسیم.وی خاطرنشان کرد: در مرحله بعدی و با راه اندازی 
اپلیکیشن اختصاصی صندوق اشــتغالزایی برکت ، عموم 
مردم می توانند با مراجعه به این صندوق و ارائه طرح های 
خرد، کوچک و متوسط اشــتغالزایی از مزایا و تسهیلات 

قرض الحسنه این صندوق بهره مند شوند.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام "صندوق برکت" را حائز 
دو ویژگی بزرگ دانست و افزود: درکشور صندوق های 
قرض الحسنه متعددی وجود دارند اما صندوق برکت دو 
ویژگی بزرگ و متمایز دارد، اول اینکه با توجه به سرمایه 
1000 میلیارد تومانی، بزرگترین صندوق قرض الحســنه 

کشور محسوب می شود.
وی اضافه کرد:  نکته دوم اینکه این صندوق هیچ شــعبه 
و ساختمان و تشــکیلات فیزیکی ندارد و کاملا بر بستر 
آی تی و اپلیکیشــن موبایل و اینترنت تعریف شده تا در 
مجموعه ای چابک و فشــرده ، تمام اعتبارات صرفا برای 
اشــتغالزایی جوانان صرف شــود و از مخارج جاری و 
هزینه های معمول بانک ها و صندوق ها صرفه جویی گردد 

و حتی یک ریال هم خرج ســاختمان و خودرو و جذب 
نیرو و... نشود .

مخبر افزود: حمایت از طرح های دانش بنیان و پروژه های 
علمی و به روز یکی دیگر از اهداف و سیاســت های این 
صندوق خواهد بود و به زودی این صندوق مرجع بزرگی 

برای ایجاد اشتغال در کشور خواهد شد.
در ادامه این مراســم تفاهمنامه همکاری بین بنیاد برکت 
و صندوق قرض الحسنه اشــتغال برکت امضا شد.معاون 
هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز در حاشیه این مراسم 
و در پاسخ به سئوال خبرنگاران در خصوص آخرین اخبار 
از نخستین واکسن ایرانی کرونا گفت: تا امروز نزدیک به 
۵ میلیون دز واکسن کو ایران برکت در کارخانه شفافارمد 
تولید شده که تمام این واکســن ها باید در یک دوره 16 تا 
20 روزه تســت کنترل کیفیت مورد بررسی و تأیید نهایی 

قرار بگیرند.
سیدمصطفی سیدهاشمی افزود: از این تعداد تا امروز یک 
میلیون و 300 هزار دز تحویل وزارت بهداشت شده و سایر 
واکسن های تولیدشده هم پس از طی مراحل تست کنترل 
کیفیت به طــور مرتب و هفتگی تحویل ایــن وزارتخانه 
خواهند شد.سیدهاشمی خاطرنشــان کرد: ستاد اجرایی 
فرمان امام بعد از تولید واکســن، هیچ نقشی در توزیع و 
تزریق آن ندارد و تمام واکسن ها ازطریق وزارت بهداشت 
و سامانه ای که برای تزریق عمومی  و مراکز واکسیناسیون 
طراحی شده به دست مردم می رسد که براساس گزارش ها 
خدارا شکر این واکسن با اســتقبال بسیار خوبی ازطرف 
مردم روبرو شده است.وی در پاسخ به سئوالی در خصوص 
صادرات واکسن برکت افزود: تا زمانی که نیاز داخل تأمین 
نشود هیچ برنامه ای برای صادرات واکسن برکت نداریم 
و همچنین ارائه آمارهای نجومی و تخیلی از میزان هزینه 
تولید این واکســنِ امن و مورد اطمینــان ایرانی در برخی 
ســایت های فضای مجازی هم کذب و کاملا بی اســاس 

است.

حالوروزتالابهورالعظیمپسازرهاسازیآب

 شلتوک هایی که آب را می بلعند 
با سرمایه ۱۰۰۰ میلیارد تومانی ستاد اجرایی فرمان امام رونمایی و راه اندازی شد

اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشوردر ستاد اجرایی
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درگذشت خدمتگزار صدیق و حامی محرومین مهندس علیرضا تابش  ریاست فقید بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور 
موجب تأثر و تأسف گردید.  ایشان کارنامه ای سرشار از خدمات خالصانه و مجاهدت در بسیاری از عرصه های مدیریتی و عمرانی 
به خصوص در نهاد یادگار امام خمینی )ره( را داشتند و سالیان زیادی از عمر با برکت خود را صرف محرومیت زدایی و توسعه و 
آبادانی شهرها و روستاهای کشور نمودند. اینجانب این ضایعه را به محضر حضرت بقیه الله الاعظم ، رهبر معظم انقلاب اسلامی، 
نماینده ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی حضرت حجت الاسلام و المسلمین روحانی نژاد ، بیت شریف و معظم آن بزرگوار 
و کلیه همکاران بنیاد مسکن انقلاب اسلامی صمیمانه تسلیت عرض می نمایم . از خداوند متعال برای آن جاوید نام علو درجات و 

غفران و رحمت الهی و شکیبایی بر مشیت الهی را برای بازماندگان مسئلت می نمایم .
علیرضا فلاحی- مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان سمنان

» انالله و اناالیه راجعون«

روزنامه اقتصادسرآمد انعکاس دهنده انتقادات، پیشنهادات و اظهارات مردمی 
است.با ما تماس بگیرید یا نقطه نظرتان را پیامک کنید تا با شما تماس بگیریم.
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  ترافیک بسیار و نیاز به سرعت، گسترش حمل ونقل عمومی، رشد اتوبان ها و البته نبود زیرساخت هایی 
همچون مسیر ویژه و پستی بلندی های تند از آن دست دلایل از رونق افتادن بازار دوچرخه هستند.  
 CKD در حال حاضر کارخانه ها با دو مشکل کمبود نقدینگی و عدم موفقیت در وارد کردن قطعات
از خارج از کشــور جهت تولید کامل دوچرخه و عرضه آن به بازار مواجه هســتند. از سوی دیگر، 
عدم موفقیت در وارد کردن قطعات جهت تولید دوچرخه کامل ناشــی از گران شدن نرخ ارز همراه 
با تحریم های بانکی کشور بوده و نتیجه مســتقیم آن عدم تولید دوچرخه و عدم عرضه به بازار بوده 
که کمبود نقدینگی را نیز به وجود آورده است. این روزها البته کیفیت پایین دوچرخه ها باعث شده 
آنها خیلی سریع تر از آنچه باید مستهلک شوند و بعد از گذشت 3 تا 4 سال دیگر قابل استفاده نباشند. 
دوچرخه ها قیمت های متفاوتی دارند. یک دوچرخه کاملا معمولی در بازار تهران حدود ۷00 هزار 
تومان قیمت دارد. با این حال یک دوچرخه مطلوب دستکم 2 میلیون تومان فروخته می شود. گرچه 
در همین بازار دوچرخه هایی با قیمت 30 میلیون تومان هم وجود دارد.ضرورت دارد نگاه ویژه ای از 
سوی مقامات اقتصادی کشور در جهت حل مشکل این مجموعه های صنعتی و رونق دوباره کارخانه ها 
صورت بگیرد تا بار دیگر شاهد افزایش اشتغال در این مجموعه باشیم.از سوی دیگر، در طول چند 

سال آینده به باور همه کارشناسان و دلسوزان صنعت کشور...


